
Sammanträdesprotokoll kommunala

pensionärsrådet den 14 september 2023

Sammanträdets plats och tid
Kommunhuset i Strömsund, sammanträdesrum Almen, klockan 9.00 -

12.00

Ajournering 10.00-10.25

Beslutande
Roger Kristofersson (S), ordförande

Håkan Espmark (M)

Jörgen Olofsson (S)

Alf Eriksson (SD), ej tjänstgörande ersättare

Sven-Erik Morén (PRO Hoting)

Mats Danielsson (PRO Bodum)

Aron Kjellgren (PRO Strömsund)

Gun Sundkvist (PRO Havsnäs)

Ann-Marie Axelsson (PRO Hammerdal)

Bernth Nygren (PRO Frostviken)

Jan Gunnar Eliasson (SPF Utrikes)

Berit Holter (PRO Strömsund), ej tjänstgörande ersättare

Justerare
Mats Danielsson utses att justera protokollet, paragraf 21-33. Justeringen

genomförs digitalt.

Underskrifter

Roger Kristofersson, ordförande

Elin-Maria Eriksson, sekreterare

Mats Danielsson, justerare
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Justerare

Anslag/Bevis
Protokollet är justerat och kommunala pensionärsrådet publicerar det

på kommunens webbplats under perioden onsdag 27 september 2023

till torsdag 19 oktober 2023. Protokollet förvaras på kommunkansliet i

Strömsund.

Övriga närvarande
Elin-Maria Eriksson, sekreterare

Gudrun Öjbrandt, vård- och socialförvaltningen § 23

Richard Persson, teknik- och serviceförvaltningen § 24

Emelie Bergman, teknik- och serviceförvaltningen § 24
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Diarienummer KPR.2023.59

§ 21 Ändringar i föredragningslistan

Ärenden som läggs till:

 Övriga frågor

Ärenden som tas bort:

 Information från vård- och socialförvaltningen

Kommunala pensionärsrådets beslut
Föredragningslistan fastställs.
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Diarienummer KPR.2023.61

§ 22 Protokoll från föregående sammanträde
Ordförande Roger Kristofersson går igenom protokoll från sammanträdet

den 25 maj 2023.

Yrkande

Ordföranden yrkar att protokoll från föregående sammanträde läggs till

handlingarna.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådets protokoll från föregående sammanträde läggs till

handlingarna.
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Diarienummer KPR.2023.579

§ 23 Höjning av avgifter inom vård och omsorg
Förvaltningschefen vid vård- och socialförvaltningen, Gudrun Öjbrandt,

informerar om förslag till höjning av avgifter inom vård och omsorg.

Kostnaderna för de färdiglagade måltider som vård- och socialförvaltningen

köper av kostverksamheten ökar årligen. För 2023 har kommunens

kostverksamhet inom teknik- och serviceförvaltningen höjt priset under

innevarande år.

Det finns sedan flertalet år ett gap mellan vård- och socialförvaltningens

kostnader och de intäkter som kommer in genom avgift för fullkost inom

äldreomsorgen. En årlig indexuppräkning av fullkostavgiften sker men

innebär att gapet ändå består då priset för kosten ökat mer än vad

indexuppräkningen ger i avgift. Nivån på avgiften behöver därmed justeras.

Kommunen har rätt att ta ut en skälig avgift för kosten men den avgift som

den enskilde betalar ger inte kostnadstäckning utan finansierar endast

omkring 65 %. Avgiften för fullkost ligger på en medelnivå i jämförelse med

länets kommuner samt liknande kommuner. Vård- och socialförvaltningen

föreslår att avgift för fullkost ska höjas.

Ärendet har behandlats i socialnämnden § 80/2023, i gemensam nämnd för

närvård i Frostviken § 35/2023, i kommunstyrelsens arbetsutskott

§ 117/2023 samt vid pensionärsrådets arbetsutskott § 12/2023.

Socialnämnden beslutade den 22 augusti 2023 § 93 att föreslå

kommunfullmäktige att besluta om nya och ändrade avgifter från och med

1 januari 2024 enligt följande:

1. Engångsavgift på 350 kronor för installation av nytt trygghetslarm i

ordinärt boende införs.

2. Avgiften för trygghetslarm i ordinärt boende höjs till 350 kronor per

månad.

3. Avgiften för städ i ordinärt boende höjs till 600 kronor per timme.

Samma taxa tillämpas vid eventuell utstädning efter avliden i särskilt

boende.

4. Avgift för hemleverans av matlådor läggs till kostavgiften med 400

kronor per månad för den som har måltidsservice.
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§ 23 forts.

5. Avgift för vistelse på korttidsplats tillämpas enligt maxtaxan oavsett

syftet med vistelsen.

6. Hemtjänstavgift vid avlastning i hemmet för anhörig som vårdar

närstående när antal timmar överstiger 10 timmar per månad.

7. Avgift för hemtjänst upp till och med 9 timmar, det vill säga nivå 1, höjs

genom ändrad beräkning från (prisbasbeloppet x 0,095/12) till

(prisbasbeloppet x 0,19/12) vilket utgör 831kronor per månad i 2023 års

nivå.

Maxtaxan styr avgifterna på individnivå. För avgifter inom äldreomsorgen

tillämpas de nationellt fastställda reglerna för maxtaxa. Den som har låg

pension ska kunna klara av avgifterna för de insatser de behöver. Det finns

alltså ett tak för hur hög avgiften kan bli och en individuell prövning av

avgiftsutrymmet sker innan avgiften fastställs. Om det inte finns något

avgiftsutrymme betalar den enskilde ingen avgift alls för insatserna. Oavsett

omfattningen på insatserna får den enskilde alltid ett förbehållsbelopp kvar

för övriga kostnader. Avgifter för den enskildes biståndsbeslutade insatser

inom hemtjänst, särskilda boenden och hemsjukvård ligger inom maxtaxan.

Håkan Espmark (M) frågar varför avgift om utstädning efter avliden finns

med i socialnämndens beslut och om kommunen bedriver konkurrerande

verksamhet. Enligt förvaltningschefen erbjuds tjänsten endast när ingen

annan lösning finns på orten.

Berit Holter (PRO) reflekterar över den samlade kostnadsbilden.

Förvaltningschefen refererar till maxtaxan som är taket för kostnaderna.

Jan-Gunnar Eliasson (SPF) har synpunkter på den tidigare fria delen på 20

timmar för anhörigavlastning som nu sänks till 10 timmar.

Förvaltningschefen informerar om att detta kommer att bevakas. Ser

förvaltningen tecken på att människor avstår från hjälp så måste förslaget

bearbetas ytterligare. Information kommer att ges på individnivå så att rätt

insatser införs.

Underlag till beslut

KPRAU § 12/2023

Yrkande

Ordföranden yrkar att pensionärsrådet tar del av informationen.
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§ 23 forts.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet tar del av informationen.
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Diarienummer KPR.2023.422

§ 24 Information från teknik- och serviceförvaltningen
Förvaltningschef Richard Persson och färdtjänsthandläggare Emelie

Bergman, teknik- och serviceförvaltningen, informerar om aktuella

frågor.

Färdtjänst - kommunens planering

Emelie Bergman presenterar arbetet med ett nytt avtal för färdtjänst.

Nuvarande avtal går ut vid årsskiftet och en upphandling pågår. Utfallet av

upphandlingen kommer bli vägledande för hur taxan arbetas fram.

Skillnader mellan sjukresor och färdtjänst, samt gråzonen däremellan,

behöver tydliggöras. Det finns möjligheter att utnyttja systemet och göra

oärliga bokningar. Man kan få tillståndet indraget om det missbrukas. Den

som utför färdtjänsten ska följa upp bokningar och vara beredd att dra in

tillstånd som missbrukas.

Hörselslingor vid äldreboenden och kommunens lokaler

Richard Persson förklarar att det inte är teknik- och serviceförvaltningen

som ansvarar för hörselslingor på enskilda verksamheter. Det är

hyresgästen eller verksamhetsutövaren som tar beslutet. Teknik- och

serviceförvaltningen installerar hörselslingor efter beställning.

Väghållning och vägbelysning vintertid i kommunen

Den enskilde ansvarar för att skotta bort den snökant som bildas efter

plogbilen. Vissa plogbilar har en klaff som samlar upp plogkanten. Det är

dock inget krav som ställs på kommunen att kanten ska skottas bort. Man

kan vid upphandling av väghållningsfordon, som sker vart fjärde år, avtala

om fordon med klaff. I sådant fall behöver ett politiskt beslut tas där

kommunens ambitionsnivå höjs gällande snöröjning.

Tiderna för belysning justeras varje år, det är en återkommande dialog. Det

är slutligen en kostnadsfråga då belysning under längre tid innebär högre

kostnad. All kommunal gatubelysning har led-lampor med undantag för

några ljuskällor i Hammerdal. Dessa ska åtgärdas snarast.
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Reparation av hiss vid Folkets Hus i Rossön

Det bidrag som samlingslokaler får är ett driftsbidrag som ska täcka

uppvärmning mm. Kommunen ansvarar inte för kostnader för underhåll,

investeringar eller reparationen i denna bidragsform. Bidraget delas ut även

om lokalen inte är tillgänglighetsanpassad, vilket då också innebär att

kommunen inte har en skyldighet att bekosta tillgänglighetsanpassningen

av lokalerna.

Håkan Espmark (M) lägger fram förslag om att kommunstyrelsen ska se

över möjligheten att kunna ställa krav på tillgänglighetsanpassning av

samlingslokaler för att driftsbidrag ska beviljas.

Om krisen kommer - el, fjärrvärme, översvämningar mm.

Richard Persson går igenom vad man som privatperson behöver förbereda

inför en krissituation. Områden är bland annat värme, vatten och mat.

Kommunerna i vår region har beslutat att ha förberedelser för kristid som

räcker i tre månader.

Kommunen behöver göra klimatanpassningar för extremväder. Vi är väl

planerade men det kostar pengar att genomföra.

Kommunen måste planera för krig. Kommunen har ansvar att lösa

problemen där de händer. Krisberedskapen och det civila försvaret i Sverige

bygger på följande principer: likhetsprincipen - närhetsprincipen -

ansvarsprincipen.

Regionala rådet består av representanter för länsstyrelsen, länets

kommuner, Räddningstjänsten Jämtland, Räddningstjänsten Åre, Norra

militärregionen, polisområde Jämtland och Region Jämtland Härjedalen.

Rådet har beslutat om fem punkter som man måste arbeta med:

försvarsvilja, säkerhetsskydd, kontinuitetsplanering, hantera

samhällsstörningar, krigsberedskap och civilt försvar.

Artikel i media om extremism i Strömsund skapar ogrundad oro. Vi ska bete

oss som vanligt och bedriva våra verksamheter som vanligt. Vi ska bli bättre

på att rapportera avvikelser, telefonsamtal och kontaktförsök.

Underlag till beslut

KPRAU § 5/2023
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§ 24 forts.

Yrkande

Ordföranden yrkar att pensionärsrådet tar del av informationen från

teknik- och serviceförvaltningen.

Håkan Espmark (M) yrkar att pensionärsrådet lägger fram ett förslag till

kommunstyrelsen om att kommunens driftsbidrag till föreningars

samlingslokaler förbehålls av att lokalen är tillgänglighetsanpassad.

Kommunala pensionärsrådets beslut
1. Pensionärsrådet tar del av informationen från teknik- och

serviceförvaltningen.

2. Pensionärsrådet lägger fram ett förslag till kommunstyrelsen om att

kommunens driftsbidrag till föreningars samlingslokaler förbehålls av att

lokalen är tillgänglighetsanpassad.

Beslutet skickas till

Kommunstyrelsen
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Diarienummer KPR.2023.58

§ 25 Information från kommunstyrelsen
Ordföranden informerar om aktuella ärenden som kommunstyrelsen

behandlat den 29 augusti 2023.

 Budgetarbetet inför 2024 pågår och beslut har skjutits fram till

i november 2023. Läget är ekonomiskt ansträngt.

 Begäran till arbetsgivaren enligt AML 6 kap. 6a § gällande

Åshamra har fått avslag.

 Arbete med kommunikationsplan för lokal utvecklingsstrategi,

LUS, pågår.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet tar del av informationen.
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Diarienummer KPR.2023.447

§ 26 Bankomatens placering i Strömsund
Pensionärsrådets arbetsutskott beslutade den 17 augusti 2023 § 3 att ge

sekreteraren i uppdrag att upprätta skrivelse till Bankomat AB med

arbetsutskottets lämnade synpunkter gällande bankomatens placering i

Strömsund.

Underlag till beslut

KPRAU § 3/2023

Tjänsteskrivelse

Skrivelse till Bankomat AB

Yrkande

Ordföranden yrkar att pensionärsrådet beslutar ge sekreterare Annika

Eriksson i uppdrag att utforma en skrivelse till Bankomat AB om

tillgängligheten för bankomaten i Strömsund.

Bernt Nygren yrkar att pensionärsrådet beslutar ge sekreterare Annika

Eriksson i uppdrag att utforma en skrivelse till Bankomat AB om att

återinstallera bankomaten på sjukhuset i Östersund.

Kommunala pensionärsrådets beslut
1. Pensionärsrådet ger sekreterare Annika Eriksson i uppdrag att utforma

en skrivelse till Bankomat AB om tillgängligheten för bankomaten i

Strömsund.

2. Pensionärsrådet ger sekreterare Annika Eriksson i uppdrag att utforma

en skrivelse till Bankomat AB om att återinstallera bankomaten på

sjukhuset i Östersund. Bilaga.

Beslutet skickas till

Annika Eriksson, kommunledningsförvaltningen
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Diarienummer KPR.2023.440

§ 27 Önskemål om parkeringsplats vid ingångarna vid

Bodumsvägen 2 A-C Rossö Center
Pensionärsrådet beslutade den 25 maj 2023 § 19 att lämna önskemål till

kommunstyrelsen om tillskapande av parkeringsplats vid Rossö Center.

Kommunstyrelsens ordförande hänvisar ärendet till kommunens

fastighetsförvaltning för åtgärd.

Underlag till beslut

Skrivelse från PRO Bodum om parkeringsplatser Rossö Center

KPR § 19/2023

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår att skrivelse från PRO Bodum om

parkeringsplatser vid Rossö Center lämnas till fastighetsförvaltningen

för åtgärd.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Skrivelse från PRO Bodum om parkeringsplatser vid Rossö Center

lämnas till fastighetsförvaltningen för åtgärd. Bilaga.

Beslutet skickas till

Fastighetsförvaltningen



  Bodum 

Till KPR maj 23     23-05-23 

 

Rossö Center  883 95 Rossön     
Boende på Rossö Center har framfört önskemål om parkeringsplats vid ingångarna vid 

Bodumsvägen 2 A-C. 

Det finns en befintlig asfalterad smal gata framför de tre ingångarna. Sedan hävd parkerar 

bilar (personal och besökare) längs den smala gatan. Speciellt på vintertid är det smalt att 

komma fram mellan bilar. 

Om vägsträckan breddas omkring 1 - 1,3 meter mot gatlycktstolparna underlättas för 

passage.  

 

Bodums PRO 

Mats Danielsson 

0730 211 797 

 

 

 

 



  Bodum 

 

 

Transportväg framför entréer  Förslag att bredda vägen för ökad framkomlighet 
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Diarienummer KPR.2023.441

§ 28 Genomförande av tillgänglighetsvandringar
Pensionärsrådet beslutade den 25 maj 2023 § 16 att ge ordföranden i

uppdrag att samråda med ordförande i tillgänglighetsrådet om

samarbetsformer.

Underlag till beslut

KPRAU § 4/2023

Yrkande

Ordföranden yrkar att pensionärsföreningarna gör egna

tillgänglighetsvandringar och att resultatet från dessa behandlas i

kommunala pensionärsrådet vartefter de lämnas in till rådets sekreterare.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet gör egna tillgänglighetsvandringar och resultat från dessa

behandlas av kommunala pensionärsrådet vartefter de lämnas in till rådets

sekreterare.
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Diarienummer KPR.2023.65

§ 29 Genomgång av arbetsordningen
Vid pensionärsrådets sammanträde den 25 maj 2023 § 12 beslutades att

synpunkter på rådets arbetsordning ska beaktas vid kommunstyrelsens

kommande revidering.

I samband med genomgången diskuterades pensionärsrådets roll, att frågor

tas på allvar och att sammanträden bör ske även om man har en pandemi.

Sammanträden kan genomföras digitalt när man inte kan delta på plats.

Ledamot för PRO Strömsund lämnade förslag på att texten

"Pensionärsrådet sammanträder fyra gånger per år" ska ändras till

"Pensionärsrådet ska sammanträda fyra gånger per år".

Yrkande
Ordföranden föreslår att kompletterande synpunkter på arbetsordning för

kommunala pensionärsrådet lämnas till kommunstyrelsen inför kommande

revidering.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kompletterande synpunkter på arbetsordning för kommunala

pensionärsrådet lämnas till kommunstyrelsen inför kommande revidering.

Beslutet skickas till

Kommunstyrelsen



Sammanträdesprotokoll
Kommunala pensionärsrådet

den 14 september 2023

Justerare

Diarienummer KPR.2022.924

§ 30 Val av ledamot och ersättare till pensionärsrådets

arbetsutskott
PRO Hoting har utsett Sven-Erik Morén, PRO Hoting, till representant i

pensionärsrådet efter Christine Nilsson-Lif.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet beslutar att utse Sven-Erik Morén,

PRO Hoting, till ledamot i pensionärsrådets arbetsutskott efter Christine

Nilsson-Lif.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet utser Sven-Erik Morén, PRO Hoting, till ledamot i

pensionärsrådets arbetsutskott efter Christine Nilsson-Lif.

Beslutet skickas till

Sven-Erik Morén PRO Hoting

Lönekontoret

Kommunikatörer
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Diarienummer KPR.2023.449

§ 31 Delgivningar
1. Inbjudan från Anhörigas Riksförbund till Anhörigriksdagen den 24-25

oktober 2023 i Karlstad.

2. Nyhetsbrev från Begripsam AB som bland annat tar upp hur PRO-

medlemmar använder internet.

3. Nationell konferens om suicidprevention i Östersund 25-26 oktober

2023.

4. Regionala pensionärsrådets protokoll den 2 februari 2023.

5. Regionala pensionärsrådets protokoll den 16 mars 2023.

6. Beslut KPRAU § 8/2023 om att Sven-Erik Morén är utsedd som ordinarie

representant i kommunala pensionärsrådet för PRO Hoting.

7. Rapport från genomförd kamsdag i Rossön 2023-07-14.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av delgivningarna.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet tar del av delgivningarna.



Sammanträdesprotokoll
Kommunala pensionärsrådet

den 14 september 2023

Justerare

Diarienummer KPR.2023.600

§ 32 Sammanträdesdagar 2024
Förslag på sammanträdesdagar för kommunala pensionärsrådet 2024

redovisas. Hänsyn har tagits till sammanträdesdatum för kommunstyrelsens

arbetsutskott, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.

Håkan Espmark (M) föreslår att ett av dessa möten ska vara en heldag där

halva dagen är ett sammanträde och den andra halvan en utbildning för

pensionärsrådets ledamöter, hållen i intern regi. Närmare planering kring

detta tas upp till diskussion vid kommande sammanträden.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet beslutar att fastställa

sammanträdesdagar 2024 enligt upprättat förslag samt att en av dagarna

skall vara en heldag.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet beslutar att fastställa sammanträdesdagar 2024 samt att

en av dagarna skall vara en heldag:

Arbetsutskottet Pensionärsrådet

18 januari 15 februari

23 april 23 maj

29 augusti 26 september

14 november 5 december

Beslut skickas till

Kommunikatörer

Lönekontoret
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Diarienummer KPR.2023.60

§ 33 Övriga frågor
1. En reflektion görs att arbetsutskottet gör ett bra arbete.

2. Rådet diskuterar enkät om boende för 65 år och äldre och om denna kan

användas i den lokala utvecklingsstrategin, LUS. Diskussion förs även om

det är aktuellt att ny enkät ska genomföras.

Yrkande

Ordföranden yrkar att pensionärsrådet tar del av övriga frågor.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Pensionärsrådet tar del av övriga frågor.
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